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Abstract (en)
[origin: CN105317581A] The invention relates to a cylinder liner (1) for a large diesel engine and a method for determining characteristic values of
a lubricating oil film (2). The cylinder liner (1) comprises a piston (12) which is configured to move back and forth in the cylinder liner (1) along a
cylinder axis (A) of the cylinder liner (1); an upper side of the piston (12), wherein the upper side, the running surface of the cylinder liner (1) and a
cylinder cover arranged on the cylinder liner (1) limit a combustion chamber together; and a lubrication device used for introducing a lubricant into
the cylinder liner (1), wherein the lubricant forms a lubricating oil film (2) in the cylinder liner (1) in the operating state. According to the invention,
the cylinder liner (1) comprises at least one passage (13), an optical element (5) is arranged on the passage (13), and the optical element (5) is
configured and arranged such that the lubricating oil film (2) can be illuminated by an illumination beam (3) in the form of electromagnetic radiation.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Zylinderliner (1) für einen Grossdieselmotor, umfassend einen Kolben (12), der verschiebbar im Zylinderliner (1)
entlang einer Zylinderachse (A) des Zylinderliners (12) hin- und herbewegbar angeordnet ist, eine Oberseite des Kolbens (12), die zusammen
mit einer Lauffläche des Zylinderliners (1) und einem am Zylinderliner (1) angeordneten Zylinderdeckel einen Brennraum begrenzt, und eine
Schmiereinrichtung zum Einbringen eines Schmiermittels in den Zylinderliner (1), wobei das Schmiermittel im Betriebszustand im Zylinderliner (1)
eine Schmiermittelschicht (2) ausbildet. Erfindungsgemäss umfasst der Zylinderliner (1) mindestens einen Durchgang (13) und am Durchgang (13)
ist ein optisches Element (5) angeordnet, wobei das optische Element (5) derart ausgestaltet und angeordnet ist, dass die Schmiermittelschicht (2)
mit einem Beleuchtungsstrahl (3) in Form von elektromagnetischer Strahlung beleuchtbar ist. Im Weiteren betrifft die Erfindung ein Verfahren zur
Bestimmung eines Kennwerts einer Schmiermittelschicht (2).
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